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خبر

گرچه بشکسته آن یاس و بر زمین 
افتاده آن بانوی آب اما...

فاطمه )س( همان نامی که 
ولایت  و  امامت  به  را  نبوت 
فاطمه حرف  زند.  پیوند می 
و  با ولایت  پیامبر  بین  ربط 
از آنجا تا عاشوراست. فاطمه 
پای  خدیجه  صبر  همان 
محمد )ص( است در روزهای 
سیاه در مکه. فاطمه درد و دل 
علی است با چاه های کوفه. فاطمه را باید در مقابل غاصبان 
خلافت دید. یا شاید کمی بعد در خشم علوی که فرو خورده 
می شود به خاطر مصلحت یک امت. در آفتاب ظهر عاشورا و 
یا حتی در صدایی که از هنجره مبارک زینب بیرون می آید در 
مجلس یزید و اشقیاء، تا فرو ریزاند آن کبر شیطانی فاتحان 
ظاهری کربلا را. من فاطمه را در تیمار اسیران کربلا هم می 
بینم. در خونخواهی حسین و در قیام مختار و سقوط بنی امیه 
و بنی عباس و اساسا فروریختن کاخ ظالمان دیگر. یا همینجا 
در ایران. در تمام روزهای سخت دفاع همه جانبه یک ملت 
در مقابل اشقیاء با سربند منقوش به نام فاطمه و فرزندانش. 
در دفاع از حرم آل الله و در دست بریده سردار علمدار؛ در تمام 
مادرانی که فرزندانشان را به درک کربلا رساندند و در تمام زنانی 

که حافظ ناموس و غیرت علوی مردانشان بودند و هستند .
آری فاطمه یک نام نیست. یک تاریخ است و یک مکتب. 
مکتبی که برای خداوند »راضیه المرضیه« است و برای  پدر »ام 
ابیها« است و برای شوهر »عذراء« و »زهرا« است و در تربیت 
فرزندان »ام ائمه«. مکتب »معصومه« و »مبارکه« که پیروی از 
آن قطعا هم انسان و هم انسانیت را به مقامات عالیه کمال 

می رساند و هم ملت و امتی را به رستگاری و حریت .
گرچه بشکسته آن یاس و بر زمین افتاده آن بانوی آب اما 
عطر یاس هنوز در فضا آکنده است و آن آب هنوز چون دریا 

خروشان و چون رود جاریست...

ماندگاریِ آلودگیِ هوای البرز تا دوشنبه
البرز اعلام کرد: پدیده وارونگی  مدیرکل هواشناسی استان 
دمایی و آلودگی هوا تا دوشنبۀ هفته جاری در این استان 
ماندگار است. آرش بهاروند احمدی اظهار کرد: از پنج شنبه شب 
شاهد ورود یک سامانه ضعیف و ناپایدار تا جمعه شب در 
استان بودیم که هرچند این سامانه مقداری از آلودگی هوای 
حالت  جوی،  پایداری  با  جمعه شب  از  اما  کرد  کم  استان 
آلایندگی غالب شده است و تا روز دوشنبۀ هفته جاری، هوا در 
وضعیت نارنجی و قرمز قراردارد. مدیرکل هواشناسی البرز گفت: 
طی دو روز آینده دمای هوای استان حدود ۲درجه کاهش 
می یابد اما وضعیت جوی پایدار خواهد بود. بهاروند احمدی 
با اشاره به اجرای طرح زوج و فرد خودروها از روز پنجشنبه در 
شهرستان های کرج و فردیس بیان کرد: این طرح به کاهش 

آلودگی هوا کمک خواهد کرد.
وی یادآور شد که با توجه گزارش هواشناسی مبنی بر پایداری 
آلاینده ها، این تصمیم در کار گروه اضطرار هوای استان اتخاذ شد.
مدیرکل هواشناسی البرز گفت: بخش عمده آلاینده های استان 
هوا  آلودگی  زمان  در  باید  که  است  موتوری  نقلیه  وسایل 

مدیریت شود.

سرمقاله

خبر کوتاه

فرمانده نیروی قدس سپاه، در پیامی از اقدامات و تلاش های 
اهالی فرهنگ، هنر و اصحاب رسانه در حماسه پاسداشت 
سالگرد شهادت سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی و شهدای 
نرم افزاری  بر شکست هیمنه  جبهه مقاومت قدردانی و 

استکبار و ادامه مبارزه با جنایتکاران عالم تأکید کرد.
متن پیام سردار سرتیپ پاسدار اسماعیل قاآنی به شرح 

زیر است:
حیم حمنِ الرَّ بسمِ الِله الرَّ

ین یُبلِّغون رسالات الله و یَخشونه و لا یخشون احَدا الاِّ  الذَّ
الله و کَفی بالله حَسیبا.  احزاب - ۳۹

اهالی ارجمند و فرهیخته فرهنگ و هنر، اصحاب رسانه، 
صداوسیمای جمهوری اسلامی، خبرگزاری ها، مطبوعات

سلام علیکم
پرافتخار  و  بزرگ  سردار  آسمانی شدن  سالگرد  اوّلین  در 
اسلام؛ سپهبد پاسدار شهید حاج قاسم سلیمانی؛ قهرمان 
ملّی ایرانیان و امّت اسلامی، مظهر امنیّت و اقتدار ملّی و 
جهادی ما و چهره بین المللی و سیّدالشهدای جبهه مقاومت 
و اسمِ   رمز جهاد و مقاومت در دنیای اسلام و همرزمان 
رشیدش خصوصاً شهید ابومهدی المهندس و سایر شهدای 

عزیز جبهه مقاومت، ادای احترام می کنم و به شما اهالی 
فرهنگ، هنر و رسانه، خلق حماسه ای دیگر در تاریخ زرّین 
و پرافتخار انقلاب اسلامی را تبریک می گویم؛ حماسه ای از 
نوع قلم و بیان، با نوا و نمایی ماندگار، که در اوج نوگرایی 
و جذّابیت، موج  آفرین، اثربخش و شورانگیز، برای مخاطبان 

در ایران و سرتاسر جهان بسیار زیبا بود.
اسلامی؛  انقلاب  رهبر حکیم  فرمایش  به  بنا  که  اکنون 
و  مستکبر  دشمن  انتظار  در  سخت تری  »سیلی های 
تروریست های آمریکایی است، قطعاً بخشی از تحقّق »سیلی 
سخت تر«، بسته به همّت شما اهالی ارجمند فرهنگ، هنر 
و اصحاب رسانه است، زیرا قرار است با همّت شما و همه 
آزادگان جهان بر هیمنه نرم افزاری استکبار نیز غلبه کنیم. 
بدونِ شک عناصر شگفت انگیز در شخصیت بی نظیر سردار 
دل ها، مرد میدان، شهید سلیمانی عزیز و همه شهدای 
در  موجود  مؤلّفه های  و  مقاومت  جبهه  و  حرم  مدافع 
مقاومت ملّی و منطقه ای در برابر استکبار جهانی، چراغ راهِ 
ما و شما در این مسیر پرصلابت است؛ چرا که مبارزه با کفر 
و مستکبرین عالم تا تحقق عدالت و به خاک نشاندن پشت 

جنایتکاران ادامه دارد.

به رسمِ ادب و قدرشناسی، اینجانب از سوی »رزمندگان 
بدون مرز سپاه قدس« و همه مجاهدان جبهه مقاومت، از 
همه تلاش ها و همّت مضاعف شما در پاسداشت و تبیین 
مکتب شهید سلیمانی و مدرسه درس آموز او، صمیمانه 
سپاسگزار و قدردان شمایم و امیدوارم فرهنگ و اندیشه 
مقاومت و تداوم پویش جهانی انقلاب اسلامی، با هنرمندی 

و تلاش شما عزیزان، انتشاری فراگیر یابد.
برایتان آرزوی موفقیت می کنیم؛ موفّق و مؤیّد باشید... 

ان شاءالله

خبر اول

پیام سردار قاآنی به مطبوعاتی ها چه بود؟

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 

شهید شمس اله تاجیک  را گرامی می دارد

استاندار البرز با بیان اینکه زیرساخت های لازم در حوزه 
انتظامی در استان البرز باید فراهم شود، گفت: فردیس 
متراکم ترین شهر کشور است و در حوزه زیر ساخت 

انتظامی باید تقویت شود.
عمومی  روابط  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
استانداری البرز، عزیزاله شهبازی در مراسم آغاز عملیات 
اجرایی ساختمان ستاد فرماندهی انتظامی شهرستان 
فردیس، با اشاره به اینکه شهرستان فردیس متراکم ترین 
شهر کشور است، اظهار کرد: جمعیت بالا و تنوع طبقه های 
اجتماعی مردم در این شهرستان سبب شده که نیروی 
انتظامی و امنیتی و دستگاه قضا با جدیت بیشتری 

درصدد برقراری نظم و امنیت باشند.
وی افزود: البرز به عنوان آخرین استانی که تشکیل شد از 
ابتدا در زیرساخت ها دچار ضعف بود از این رو همواره به 
دنبال ارتقای این زیرساخت با توجه به رشد سریع جمعیت 

هستیم.
شهبازی گفت: فرمانده انتظامی استان نیز با برنامه ریزی 
منسجم درصدد ایجاد زیرساخت های انتظامی متناسب 
با جمعیت شهرستان های استان است که در این راستا 

همراهی لازم را داریم.
استاندار البرزعنوان کرد: اکنون در یکی از بهترین نقطه شهر  
زمینی از سوی شورای شهر فردیس در نظر گرفته شد تا 
ساختمان ستاد فرماندهی این شهرستان احداث شود 
چراکه همه دستگاه ها و نهادها در جهت امنیت و آرامش 

مردم مسئولیت دارند.
وی  با بیان اینکه برای ساخت این ستاد از محل اعتبارات 
استانی و منابع نیروی انتظامی تامین هزینه شده و مقرر 
شد ظرف مدت 18ماه به بهره برداری برسد، تصریح کرد: در 
راستای ارتقاء و برقراری امنیت و آرامش در استان از هیچ 

همراهی و کمکی دریغ نمی کنیم.

»استاندار البرز«: 

زیرساخت های انتظامی البرز تقویت می شود 

»البرز« چه خبر؟

سخنگوی ستاد مقابله با کرونا استان البرز با ابراز نگرانی 
از احتمال اوج گیری دوباره کرونا به دلیل عادی انگاری 
این ویروس خطرناک، نسبت به بی توجهی به پروتکل ها 
و انجام سفرها به مناطق قرمز و نارنجی شمال کشور 

هشدار داد.
به گزارش »دنیای هوادار«، علیرضا سلیمانی اظهار کرد: با 
اینکه طی سه هفته اخیر شاهد سیر نزولی ابتلا و تعداد 
بستری های کووید۱۹ در استان بودیم اما اکنون شمار 

مبتلایان در حال افزایش است.
در  ۲۴ساعته  بستری های  شمار  داد:  ادامه  وی 
بیمارستان های استان البرز تا اواسط هفته جاری به زیر 
۲۸۰نفر رسید اما اکنون به بیش از ۳۲۰نفر افزایش یافته 

که نگران کننده است.
کووید۱۹  ۵۵بیمار  تا   ۴۰ بین  روزانه  اکنون 
دربیمارستان های البرز پذیرش می شوند در حالی که تا 
اوایل هفته جاری شمار پذیرش شدگان روزانه به حدود 

۳۰نفر کاهش یافت.
سلیمانی با اشاره به تعطیلات پیش رو گفت: اگر سفرهای 

مردمی در این تعطیلات و هفته های آینده بیشتر شود 
باید منتظر موج بعدی کرونا در البرز و سایر نقاط کشور 

بود.
سخنگوی ستاد مقابله با کرونا استان البرز با اشاره به 
اینکه بخش عمده شهرستان های شمال کشور قرمز و 
نارنجی کرونایی است، افزود: باید مسیرهای شمالی کشور 
بر روی گردشگران بسته شود و نظارت ها بر این مسیرها 

افزایش یابد.
وی ادامه داد: عادی انگاری کرونا سبب افزایش بیماری 

کووید۱۹ می شود و حوادث تلخ دیگری رقم خواهد زد.
سخنگوی ستاد مقابله با کرونا استان البرز به مردم استان 
توصیه کرد: استفاده از ماسک، خودداری از حضور در 
مکان های پرازدحام و پرهیز از انجام سفرهای غیرضرور 

را جدی بگیرند.
وی ادامه داد: هرچند میزان انتقال ویرس کرونا نسبت 
به موج سوم فروکش کرده اما این به منزله مهار کامل 
آن نیست بلکه خطر این ویروس همچنان به قوت خود 

باقی است.

گفت:  البرز  استان  کرونا  با  مقابله  ستاد  سخنگوی 
محدودیت های شبانه کرونایی بین ساعت ۲۱ تا 4صبح 

روز بعد به قوت خود باقی است .
بیان  البرز  استان  اصناف  بر  نظارت  درخصوص  وی 
کرد: نظارت ها با جدیت انجام می شود اما با توجه به 
خود  این  صنفی  واحدهای  بالای  شمار  و  گستردگی 
اصناف هستند که باید پروتکل ها را به خوبی اجرا کرده و 

از پذیرش مشتریان بدون ماسک خودداری کنند.
اکنون از هفت شهرستان استان البرز چهار شهرستان در 

وضعیت زرد و سه شهرستان در وضعیت آبی هستند.
از ابتدای شیوع ویروس کرونا تاکنون بیش از ۲۹هزار و 
۵۰۰نفر البرزی بستری شده اند که حدود ۲۶هزار ۵۰۰نفر 

آنان بهبود یافته اند.
 همچنین در این مدت ۲هزار و ۶۲۰نفر جان خود را از 

دست داده اند.
اکنون نیز ۳۲۰بیمار کووید۱۹ در بیمارستان های استان 
البرز تحت مراقبت درمانی قرار دارند که ۳۰درصد آن ها 

وخیم حال، گزارش شده است.

۳۰درصد بیماران کرونایی البرز حال وخیمی دارند

مهرداد تیموری

 مدیرمسئول
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»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »محمدپروین گنابادی« 

- محقق، مترجم و مصحح فقید - را گرامی می دارد
جامعه

گزارش

بهره برداری از آزادراه شهید سلیمانی نیمه اول ۱۴۰۰

در پنجم اسفندماه؛

گزارش وزارت کشور درباره حاشیه نشینی 
به مقام معظم رهبری ارائه خواهد شد

شهردار کرج گفت: تا کنون ۱۸۰۰ میلیارد تومان برای تکمیل آزاد 
راه شهید قاسم سلیمانی هزینه شده و برای افتتاح کامل آن به 

۱۴۰۰ میلیارد تومان دیگر نیاز داریم.
به گزارش »دنیای هوادار«، علی کمالی زاده ظهر در حاشیه 
بازدید از آزادراه شهید حاج قاسم سلیمانی در شمال کرج اظهار 
کرد: شهرداری کرج امسال ۲۰۰ میلیارد تومان اعتبار برای تزریق 

به این پروژه تعهد کرده است.
او با اشاره به مشارکت دولت در اجرای این پروژه توضیح داد: 
این اولین پروژه ای است که با مشارکت دولت و شهرداری ها در 
کشور در حال اجرا است و پیش بینی می شود در نیمه اول سال 

۱۴۰۰ به بهره برداری برسد.
شهردار کرج اضافه کرد: دولت و مجموعه استانداری البرز برای 
تسریع در تکمیل این پروژه حمایت ویژه ای داشته اند و این 
نشان می دهد با همدلی در شرایط سخت هم می توان برنامه ها 

را محقق کرد.
کمالی زاده اضافه کرد: تاکنون هزار و ۸۰۰ میلیارد تومان از 
منابع شهرداری برای پروژه آزادراه شهید حاج قاسم سلیمانی 

هزینه شده است و برای افتتاح کامل آن به ۱۴۰۰ میلیارد تومان 
دیگر نیاز داریم.

او با اشاره به سهم شهرداری و دولت در تکمیل این پروژه 
ادامه داد: در حال حاضر این پروژه با مشارکت ۸۷.۵ شهرداری 
و ۱۲.۵ درصد دولت در حال تکمیل است و اگر بتوانیم میزان 
مشارکت دولت را به ۳۰ تا ۵۰ درصد برسانیم، شاهد افتتاح هر 

چه سریع تر این آزادراه خواهیم بود.
شهردار کرج گفت: این پروژه هم کارکرد استانی دارد و هم 
به نوعی پروژه ای ملی محسوب می شود به همین دلیل برای 
تسریع در تکمیل آن به نگاه و حمایتی ملی از سوی مسئولین 

نیاز داریم.
کمالی زاده اضافه کرد: بناشده هر هفته با حضور استاندار از روند 
پیشرفت این پروژه بازدید به عمل آید تا بتوانیم با نگاه دقیق تر 
مشکلات موجود در مسیر تکمیل این آزادراه را از میان برداریم.

پروژه  این  از  استاندار  مستمر  بازدید  شک  بدون  گفت:  او 
زمینه ساز تعامل بیشتر دستگاه های اجرایی برای به بهره برداری 

رساندن آن در موعد مقرر خواهد بود.

رئیس مرکز مطالعات و برنامه ریزی شهری و روستایی وزارت 
کشور با اشاره به اینکه ۵ اسفند ماه وزارت کشور باید گزارشی 
ارائه  رهبری  معظم  مقام  به  نشینی  حاشیه  در خصوص 
دهد، افزود: این گزارش درباره معضل حاشیه نشینی است 
که بسیاری ازکلانشهرهای بزرگ درگیر این پدیده اجتماعی 

هستند.
وبینار  در  زیارتی  اسمعیل  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
دستاوردها و توسعه همکاری بین مراکز پژوهشی شوراهای 
در حال حاضر ۳۳ مرکز  استان ها  گفت:  مراکز  اسلامی 
پژوهشی مربوط به شهرداری ها و یا شوراهای اسلامی شهر 
در کشور وجود دارد که اگر بتوانیم بین این مراکز هم افزایی 
ایجاد کنیم تا از ظرفیت های مشترک برای پیشبرد برنامه های 
مدیریت شهری در کل شهرداری ها استفاده کنیم، اتفاق بزرگی 

در حوزه مدیریت شهری کشور روی خواهد داد.
اسمعیل زیارتی با اشاره به اینکه ۵ اسفند ماه وزارت کشور 
باید گزارشی در خصوص حاشیه نشینی به مقام معظم رهبری 
ارائه دهد، افزود: در این رابطه مکاتبه ای نیز با شهرداران و 
معاونان عمرانی صورت گرفته تا با قید فوریت مطالعاتی را 
که دراین زمینه انجام داده اند، برای ما ارسال کنند تا نکات 
کلیدی آن را استخراج و درقالب یک گزارش منسجم به مقام 

معظم رهبری ارائه دهیم.
وی با اشاره به پروژه ایران ۱۴۰۰ نیز ادامه داد: درسال ۱۴۰۰ که 
وارد قرن جدید می شویم یکسری اولویت های مطالعاتی 
باید از مراکز پژهشی شهرها تهیه و تدوین و در اختیار سازمان 
شهرداری ها و دهیاری ها قرار داده شود. در گام بعدی در نظر 
داریم تا اولویت های مطالعاتی شهرها را به اشتراک بگذاریم 

تا شهرها ازانجام مطالعات تکراری بپرهیزند.
وی بیان کرد: برخی از مشکلات شهرها مشترک است و می 
توان مطالعات مشترکی در این زمینه طراحی و اجرا کرد. 
مشکلاتی مانند آلودگی هوا و یا مدیریت پسماند و مسائل 
این چنینی گاهی اوقات لازم است تا به صورت منطقه ای و 

بین چند شهر انجام شود.
وی با بیان اینکه در مراکز پژوهشی شهرها به دنبال انجام 
فرایند  بهبود  برای  یادآور شد:  کاربردی هستیم،  مطالعات 
تعریف و اجرا و انجام پروژه های مطالعاتی شیوه نامه تدوین 
شده است که بزودی ابلاغ می شود. همچنین لازم است تا 
تمام پروژه های مطالعاتی شهرها و کلانشهرهای کشور در 
سامانه ای مانند پژوهشیار شهرداری تهران و یا سامانه ای 
که شهرداری مشهد راه اندازی کرده است به ثبت برسد تا به 

راحتی قابل دسترسی و استفاده باشد.

بوچانی در ادامه با اشاره به بازگرداندن لایحه سهم شهرداری 
ها از مالیات بر ارزش افزوده توسط شورای نگهبان به مجلس 
شورای اسلامی تأکید کرد و گفت: در شرایط کنونی اتفاقاتی 
در سطح ملی در مجلس شورای اسلامی در حال شکل گیری 
است که لزوم انجام امر پژوهش را در این رابطه نشان می 
دهد. در حال حاضر لایحه بررسی مالیات بر ارزش افزوده 
و  ها  درآمد شهرداری  افزایش  به  آن  تأیید  و  تصویب  که 
مدیریت های شهری منجر می شود، توسط شورای نگهبان 
به مجلس بازگردانده شده تا ایرادات آن برطرف شود. در این 
میان همکاری شوراهای اسلامی شهر و مراکز پژوهشی آن 
ها با نمایندگان مجلس می تواند در نهایت منجر به اتفاق 

تاثیرگذاری در حوزه درآمدهای پایدار در شهرداری ها شود.
وی در ادامه با اشاره به پروژه ایران ۱۴۰۰ گفت: در پایان قرن 
قرار داریم و در سال آینده وارد قرن جدید می شویم. بررسی و 
اسکن صد سال گذشته شهر تهران دیدگاه های جالبی را به ما 
می دهد که از منظر پژوهشی بسیار تاثیرگذار است. به همین 
دلیل میخواهم تمام مدیران پژوهشی مدیریت های شهری 
و همکاران وزارت کشور همکاری لازم را در این زمینه داشته 
باشند. در حال حاضر نزدیک به ۱۶عنوان مطالعاتی در مرکز 
مطالعات و برنامه ریزی شهر تهران در دستور کار قرار گرفته 
است و اگر در چند ماه باقی مانده این مطالعات به سرانجام 
برسد سیمای تمام نمای شهر را در طول یک قرن اخیر به ما 

نشان می دهد.
براساس گزارش روابط عمومی مرکز مطالعات و برنامه ریزی 
شهر تهران، بوچانی با تاکید بر اینکه نباید پروژه ایران ۱۴۰۰ را 
با محوریت شهرهای خوب ازدستور کار خارج کنیم، ادامه داد: 
ایران ۱۴۰۰ دستمایه خوبی است تا تحولات در شهرها به دقت 

مورد توجه قرار گیرد.

توپ و تور

مسائل زیادی همچون بی اعتمادی به جوان ها و بی 
نظمی در امور تیم های حاضر در لیگ برتر باشگاه های 
کشور و اتفاقات اخیر در برگزاری مسابقات لیگ که به 
صورت تجمعی و بدون تماشاگر در دو سالن خانه والیبال 
و سالن ورزشگاه آزادی در حال برگزاری است که ما را بر 
آن داشت تا دگربار به عدم مدیریت و ضعف ها و کمبود 
های فاحش در لیگ والیبال باشگاه های کشور از دو 

منظر نگاه کنیم.
در نگاه اول عدم مدیریت صحیح و اعتماد به جوانان 
با انگیزه و شایسته شهرستان ها است که متاسفانه از 
دید مسئولان باشگاه ها نیز پنهان مانده است و از آن 
ها استفاده بهینه ای به عمل نمی آید که می توانند گره 
گشای معضل استفاده از بازیکنان غیربومی با صرف هزینه 
های بسیار گران باشند. بی تردید با نگاه کارشناسانه به 
بازی تیم های آذر باتری و لبنیات هراز آمل که به واقع 
می شود گفت نبرد بین دو تیم قعر جدولی )آذرباتری( 
و صدر تیم لبنیات هزار آمل که در رده دوم جدول قرار 
داشت بود که در صورت برنده شدن تیم هراز آمل می 
توانست ثابت قدم در جایگاه خود جزو مدعیان اصلی 

باشد !
به هر حال جوانان جویای نام آذرباتری ارومیه در یک 
مبارزه جانانه و بسیار سنگین و تماشاگرپسند که هر 
بیننده آشنا به والیبال را به وجد می آورد تا لب به تحسین 
جوانان گمنام اما تابناک، متعصب و پرتلاش و بی ادعای 
آذری های جوان و پر انگیزه بگشاید، که با نیروی جوانی 
فراتر از انتظار و با وجود مصدومیت جاوید اسماعیل زاده 
از ناحیه مچ پا که به ناچار از ادامه مسابقه بازماند شگفتی 
ساز هفته بیست و یکم لیگ برتر و عنوان دار بهترین تیم 

هفته شدند.
مضاف بر اینکه علاوه بر محمد امین حیدری و جاوید 
اسماعیل زاده باید به پاسور بازیساز خوب این تیم عرفان 
نبی زاده، دریافت کننده های  قدرتی، صابر علیپور و امیر 
قرباتی و عطا زراعتگر و محمد غزلباش دو یار سرعتی 
زن هم آفرین گفت که همگی از جمله بازیکنان بومی 

این تیم بودند.
این حقیقت را هم باید بپذیریم که آذربایجان غربی از دیر 
باز معدن بازیکنان ناب در والیبال بوده و به درستی که 

پایتخت والیبال ایران محسوب می شده است.
البته استان گلستان به ویژه گنبد با توسن های سرکشی 

همتی،  نوری  دوجی،  محمد  کوزلی،  حبیب  همچون 
خلیل و طاهر آزمون، عظیم جزیده، ظاهر قره داشلی، احد 
ارمشی، فرهاد قائمی، حمید چوگان،  میکائیل تاجر و... 
هم از این امر مستثنی نبوده و نیست که جوانان زیادی 
را به تیم های مختلف رده های سنی معرفی کرده است، 
در قیاس عملکرد بازیکنان پرتجربه و توانمند لبنیات هراز 
آمل و جوانان کم تجربه اما چالاک و بلند پرواز آذر باتری 
ارومیه باید به صراحت گفت، غرور و خودخواهی و دست 
کم گرفتن حریف جوان باعث شکست شاگردان آقای 
بهروز عطائی شد که از مربیان با دانش و فهیم کشورمان 
با تعویض و گرفتن وقت استراحت در تاخیر روند پیروزی 
آذ باتری در چنته داشت صرف کرد اما نتوانست مانع این 

شکست اثرگزار باشد!
و اما از منظر دوم نگاهمان به ضعف سازمان لیگ و 
فدراسیون و چینش داوری ها است که نمونه بارزش 
همین بازی پر تب و تاب بود که متاسفانه کنترل بازی 
و مات  کاویانپور خارج شده  آقای  اول  داور  از دست 
و متحیر فقط نظاره گر اعتراض های مکرر بازیکنان و 
کادرفنی بود و در نهایت یک کارت زرد تاخیری به تیم 
هراز آمل داد و متعاقب آن در اعلام رای نهائی با اشاره 
آقای محمد شاهمیری که در این بازی سمتی نداشت و 
مشخص بود که به سرعت خودشان را به محل برگزاری 
مسابقه رسانده بودند با بجا دادن خواست قال قضیه 

کنده شود!
 به همین خاطر روی سخنم با جناب رئیس غیروالیبالی 
سازمان لیگ است که با این تصور که بازی دو تیم هراز 
آمل و تیم قعر جدولی آذرباتری یک بازی یکطرفه خواهد 
بود! غافل از اینکه وقتی جوانان سرشار از شور و شوق و 
با انگیزه آذری که وقتی نعره شیر سردهند، تمام معادلات 
سازمان لیگ را بهم خواهند ریخت تا نشان دهند که به 
مصداق مثل معروف هر بیشه گمان مبر که خالیست، 
شاید که پلنگ خفته باشد، پیش بینی های غلط و نابجا 
و چینش ویرایش نشده سازمان لیگ را نقش برآب می 
کنند! مسبب اصلی اتفاقات که در دیدار دو تیم لبنیات 
هراز آمل و آذرباطری شاهد بودیم انتخاب داوری و ناظر 
بود! با این اوصاف، جا دارد از مدیران باشگاه ها بخواهیم 
به نوجوانان و جوانان بومی اعتماد کنند و برای جوانان با 

استعداد بومی ارزش قائل شوند.
مسابقات  فصل  دوم  مرحله  از  که  نفرزاده  دکتر  البته 
جایگزین ساسان خداپرست شده است با ایجاد انگیزه و 
روحیه بخشیدن به جوان ها نقش مهمی در این پیروزی 

داشت.
فراموش نکنیم که ساسان خداپرست بازیکن سابق تیم 
های آذربایجان غربی، اصفهان و تیم های ملی کشورمان 
از مربیان خوب و جوانی است که باید در بوته آزمون های 
بعدی پخته تر شود تا با تجربه بیشتر هدایت و رهبری 

تیم های شهر عاشقان والیبال ایران را به دست بگیرد.

نگاهی به عملکرد تیم »آذرباتری ارومیه«؛

اگر به جوانها میدان داده شود...

شهری

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار
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ویژه

جستار

یادداشت

ما تا همدیگر را داریم، دشمن 
می خواهیم چه کار!؟

حذف اجبار خانواده ها به غربالگری پیش  از زایمان؛

مجلس انقلابی چه می کند!

الهام فلاح- نویسنده

دکتر کبری خزعلی- استاد دانشگاه و عضو عالی شورای انقلاب فرهنگی و رئیس 
شورای فرهنگی اجتماعی زنان، کماکان با همان روش ضاله توییت کردن، ابراز 
خوشحالی نموده اند که دیگر غربالگری جنین غیرقانونی و ممنوع شده و باعث می شود 

سقط جنین کاهش پیدا کند.
غربالگری جنین در سه ماهه اول بارداری انجام می شود که از دهه هشتاد با سماجت 
و سرسختی بسیار مصوب مجلس قرار گرفت و البته انجام آن الزام و اجباری 
نداشت اما بسیاری از پزشکان متخصص زنان و زایمان ادامه روند مراقبت های 
بارداری را مشروط به انجام این تست و اطمینان از نتیجه آن می دانستند. در 
سه ماهه نخست بارداری آزمایش خون و سونوگرافی می تواند احتمال اختلالات 
کروموزومی را تشخیص دهد و اگر نتیجه مثبت باشد تست های دیگری به جهت 
اطمینان از سلامت جنین خصوصاً در رابطه با سندروم داون و یا کم خونی های 
داسی شکل یا همان فیبروکیستیک و سایر اختلالات انجام می شود تا از تولد نوزاد 

ناسالم جلوگیری کند. 
خانم دکتر خزعلی حالا خوشحالند که این آزمایشات ممنوع شده چرا که مادر 
موظف است حتی جنین ناسالم و مبتلا به سندروم داون را به دنیا بیاورد. چون 
مادر موظف است باری را که به شکم گرفته بزاید و تا آخر عمر هم تمام عواقب آن 
را بپذیرد. در هر صورت هر بچه ای با هر اختلالی که متولد شود شناسنامه دارد و در 
آمار جمعیتی لحاظ می شود و خب در راستای سیاست های افزایش جمعیت است.
 نمی دانم خانم خزعلی چند تا بچه دارد. دختر هم دارد یا نه. اما این خانم استاد 
دانشگاه، نمونه عیان خیانت زن در حق زن است. همیشه این موضوع برایم جالب 
است که این قسم خودزنی ها و سرکوب هم جنسان و طلب رنج و آمال بیشتر برای 
ایشان از طرف زنانی صورت می گیرد که به قول جناب عباس عبدی در خانه های 
کاخ گونه مصادره شده الهیه و نیاوران زندگی می کنند. احتمالا خانم خزعلی نوه مبتلا 
سندروم داون یا اوتیسم یا تالاسمی یا سیانوز و ... ندارند و نمی دانند نگهداری 
این بچه های معصوم و بی گناه غیر از بُعد کمرشکن مالی چه بار روانیِ کشنده ای 
دارد و هیچ نهاد دولتی حمایت کنندۀ معناداری از سوی دولت، مسئولیت جان و 

مال و عمر مادرانی را که بی گناه صاحب فرزندی ناسالم شده اند، برعهده نمی گیرد.
خاطرنشان کنم که خانم خزعلی از مخالفان سرسخت اعطای پاسپورت ایرانی به 

فرزندان زنان ایرانی ای که همسرغیرایرانی داشتند، بود.
من فکر می کنم ما تا همدیگر را داریم، دشمن می خواهیم چه کار؟ از شما پناه بر 

خدا... از شما پناه به عزراییل... 

غربالگری آزمایش های تشخیصی خون و سونوگرافی 
زنان باردار است که برای بررسی سلامت جنین صورت 
بیماری های  لحاظ  از  پرخطر  گروه های  و  می گیرد 
عفونی، سندروم داون و برخی دیگر از نُقصان های 
ماه های  در  فیزیکی  ناهنجاری های  و  ژنتیکی 
مختلف بارداری غربالگری می شوند که قبلاً در ایران 
توسط وزارت  بهداشت اجباری شده  بود. این قوانین 
ضدعلمی و خطرناک برای جنین و مادران باردار در 
مجلس انقلابی عجیب نیست؟ آیا با لغو غربالگری اجباری به افزایش زادوولد کمک 
می کنید یا به افزایش خطر برای مادران باردار و گسترش تولدهای معیوب و معلول و 
سندرم دان؟ آقای نمکی مجلس انقلابی! هم فراموش خواهد شد و این لکۀ ننگ بنام 

شما ثبت و باقی خواهد ماند.
دکتر کبری خزعلی که شعف و شادمانی خود را از ابطال اجباری بودن غربالگری زنان 
باردار در توییتی وصف کرده بود و آن را اقدام انقلابی خوانده بود روزگذشته توییت خود 
را حذف کرد ولی موج اعتراض در محافل علمی و پزشکی کشور به حذف غربالگری 
اجباری زنان باردار به راه افتاده و نگرانی از عواقب خطرناک این تصمیم نسنجیده و 

احساسی فضای رسانه های مجازی را فراگرفته است.
جامعه متخصصان زنان زایمان پیشتر به عواقب این طرح هشدار داده بودند.

این تصمیم احساسی مجلس که احتمالاً با هدف افزایش جمعیت اتخاذ شده در 
عمل به تولد نوزادان معلول و به خطر افتادن سلامت زنان باردار و فرزندان منجر خواهد 
شد و در سال های آینده شاهد تولد بچه های کم توان و دارای بیماری خاص همچون 

سندرم داون خواهیم بود.
اغلب کارشناسان بهداشت و سلامت و جامعه پزشکی از این تصمیم ابزار نگرانی شدید 

کرده و آن را بسیار خطرناک قلمداد می کنند.

گزارش

در روزهای گذشته در حالی اخباری مبنی بر لغو 
خبری  پایگا های  یکایک  در  اجباری  غربالگری 
بارگذاری شد و نقدهای ممتد به سمت این طرح، 
نشانه گرفته شد که بعد از چندساعت، کارشناسان 
و مسئولان ذی ربط در این خصوص به اظهارنظرهای 
متعدد پرداختند و تغییر رویۀ این خبر به پاک شدن 

توییت اصلی در این مجرا، منجر شد.
رئیس  خزعلی-  »کبری  مستندات،  و  آمار  به  بنا 
شورای فرهنگی اجتماعی زنان در پستی توییتری از 
لغوغربالگری اجباری زایمان توسط مجلس شورای 
اسلامی خبر داده بود و واکنش ها به توئیت خانم 
خزعلی به قدری زیاد بود که او چند ساعت پس از 
در حساب  را حذف کرد. وی  توئیت خود  انتشار، 
کابری توئیتر خود نوشته بود: عرض تبریک به مادران 
با تلاش  بالاخره  بهداشت،  وزارت  پرسنل خدوم  و 
برخی از نمایندگان انقلابی مجلس، اجبار به غربالگری 
توسط مادر و پزشکان با تجویزهای غیراستاندارد و 
می شد(  جنین  قتل  باعث  )که  علمی  غیرمتقن 
برداشته شد. حالا دیگر هیچ پزشک و مادری مجبور 

به غربالگری و کشتن جنین نیست«.
یکایک  دغدغۀ  از  همچنان  حالی  در  موضوع  این 
به  پرداختن  که  است  این خصوص  در  خانواده ها 
چند مورد در این اثنا، ضرورت اعمال نظر و تصویب 

طرح هایی با رویکرد واقع بینانه تر را دارد.
در حال حاضر، دغدغۀ جمعیتی، سلامت نوزادان، 
بهداشت و اصول مراقبتی، اقتصاد و فرهنگ لازم در 
جامعه مدنی از جمله ضروریاتی است که هر روزه 
با تأمل و تعمق در این مسیر نیازمند بازبینی و  
به روزرسانیِ بیش از پیش است و هرگونه لغزش و 
تخطی در این وادی، می تواند جامعۀ سلامت را در هر 

زاویه و بُعد اجتماعی- اقتصادی به مخاطره بیندازد.
بارداری  ابتداییِ  دهه های  در  غربالگری  موضوع 
درحالی چند سالی است که به همت تلاشگرانِ وزارت 
بهداشت به صورت اجباری درآمده است که پیشگیری 
از تولد کودکان نارس، فرزندان با چند معلولیت و 
عواقب حیاتِ یک نوزادِ سندروم داون، اولویت این 
طرح در جامعه فعلی بوده و با توجه به آمار و ارقام در 
این مسیر، تا کنون به مدد این طرح، از تولد کودکانی 

با بیماری های عدیده کاسته شده است.
اما همت در لغو اجرای این طرح، با توجه به این طرز 
نگاه که از کُشتن جنین جلوگیری شود! رویکردی 
است که قطعاً به بازبینی های مجدد در این راستا 
نیازمند است و ناگفته پیداست که تولد نوزادی با 
بیماری و معلولیت که گاه به حیات نباتی می انجامد 
دوچندان  بیمار،  فرزند  تحمل  از  را  خانواده  زجر  و 
می کند تا حدی است که سقط آن در دوران ابتداییِ 

بارداری به فرزندآوری معلول، ارجحیت دارد.
برای  درمان  اقتصادیِ  هزینه های  دیگر  سویی  از 
فرزندان معلول تا حد زیادی روند صعودی دارد که 
کافی است با واکاویِ خانواده های دارای فرزند معلول 
به زجر و دردی که در این راستا متحمل هستند واقف 

شد.
در نگاهی دیگر، در بحبوحۀ دغدغه جمعیتی و کاهش 
نیروی فعال در کشور، تاحدی تأکید به باروری سالم 
و افزایش جمعیت سلامت است که دغدغه اصلی 
دراین میان زدودن فقرسلامتی و معلولیت هایی است 
که به طرق مختلف گریبان خانواده ها را گرفته است 
و مهمترین موضوعی که در این میان شاید از نگاه 
تدبیرانه به دور مانده است، تأملی بر اوضاع و احوال 
فرزندی است که با معلولیت های متفاوت به دنیا 
آمده و قرار است در اثنای جامعه فعلی، ادامۀ حیات 
دهد که گاهاً بیماری های ژنتیکی تا حدی غیرقابل 
درمان است که شماری از کودکان معلول به طور 
حیات نباتی، ادامۀ زندگی می دهند و این درد برای 
فرد، خانواده و جامعه، بسیار تأمل برانگیز است که 
با پیشرفت علم و تکنولوژی در عصرحاضر، همچنان 
شبیه دوران قرون وسطایی به باروری و تجدیدنسل 

پرداخته  شود!
وزارت  روزگذشته سخنگوی  در حالی  میان  دراین 

بارداری  دوران  غربالگری  حذف  خبر  به  بهداشت 
در صفحه  کیانوش جهانپور  و  داد  نشان  واکنش 
توییتر خود نوشت: »وزارت بهداشت به عنوان تولیت 
سلامت در قبال تولد کودکان سالم و سلامت نسل 
آینده، خود را مسئول می داند، غربالگری بیماری های 
فناوری های  و  علمی  شواهد  برپایه  که  ژنتیکی 
موجود، پیشگیری از آن میسر باشد، سیاستی در 
راستای ارتقای سلامت عمومی است« که حسینعلی 
شهریاری- رئیس کمیسیون بهداشت مجلس نیز 
با بیان این مهم که مجلس هیچ مصوبه ای دربارۀ 
نداشته  باردار  زنان  غربالگری  اجباری بودن  حذف 
در  پیشنهاد  حد  در  موضوع  کرد:  اظهار  است، 
کمیسیون ویژه جمعیت طرح شده است! وی تأکید 
کرد: این بحث ها در کمیسیون ویژه جمعیت و تعالی 
خانواده طرح شده که سه عضو مشترک با کمیسیون 
اما هنوز این  بهداشت و درمان مجلس نیز دارد، 

مسأله تصویب نشده است.
همچنین در این راستا، حسام الدین علامه- عضو 
پرداختن  ضمن  دانشگاهی،  جهاد  علمی  هیئت 
به این موضوع که لغو »اجبار« در غربالگری دوران 
بارداری »پاک کردن صورت مسأله است«، تصریح کرد: 
به  جای لغو شرط اجبار، انتظار می رود نمایندگان 
مجلس اشتباهاتی مانند نقص و ضعف پروتکل ها 
و یا سوءاستفاده برخی متخصصان و سایر نواقص 

موجود را برطرف کنند.
با  مطلق  مخالفت  اینکه  بر  تأکید  با  علامه  دکتر 
در  ریشه  خانواده  تنظیم  صحیح  کاربست های 
بدفهمی دین و ضدیت با علم داشته و هیچ کمکی 
به رشد جمعیت مولد و مؤثر نمی کند، معتقد است: 
این مسأله سبب تحمیل بار شدید مشکلات روانی 
در خانواده و اقتصادی در جامعه خواهد شد؛ لذا 
به عنوان یک پزشک وظیفه خود می دانم نسبت 
به طرح هایی که بدون رعایت استانداردهای قطعی 
سلامت مادر و جنین، مسیری قرون وسطایی را به 
ذهن متبادر می کنند، هشدار داده و توصیه دلسوزانه 

به احترام به علم و اعتدال کنم.
و آنچه در این مسیر نیازمند بازنگری و دقت ملاحظۀ 
و  سالم  فرزندآوری  به  حساسیت  است،  بیشتر 
تجدیدنسل با رعایت استانداردهای سلامت مادر و 
جنین است و انتظاری به جد از مسئولان در این 
را در هر  با هرآنچه سلامت نوزادان  تا  حوزه است 
برهه ای از تکامل به نشانه می گیرد، برخورد جدی و 

متمرکز داشته باشند.
روزهای آتی مشخص می کند این گونه طرح ها با چه 
رویکرد و اهدافی به پیشنهاد و تصویب خواهند رسید.

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

»حیات نباتی« هدیه »خزعلی« به کودکان!

الهام آمرکاشی

  دبیر تحریریه

سخنگوی وزارت بهداشت به خبر حذف 
غربالگری دوران بارداری واکنش نشان 
داد. کیانوش جهانپور در صفحه توییتر 
خود نوشت: وزارت بهداشت به عنوان 
تولیت سلامت در قبال تولد کودکان 
را  خود  آینده،  نسل  سلامت  و  سالم 
مسئول می داند، غربالگری بیماری های 
و  علمی  شواهد  برپایه  که  ژنتیکی 
آن  از  پیشگیری  موجود،  فناوری های 
میسر باشد، سیاستی در راستای ارتقای 

سلامت عمومی است.

حسام الدین علامه- عضو هیئت علمی 
به  پرداختن  ضمن  دانشگاهی،  جهاد 
این موضوع که لغو »اجبار« در غربالگری 
دوران بارداری »پاک کردن صورت مسأله 
لغو شرط  به  جای  است«، تصریح کرد: 
اجبار، انتظار می رود نمایندگان مجلس 
اشتباهاتی مانند نقص و ضعف پروتکل ها 
و  متخصصان  برخی  سوءاستفاده  یا  و 

سایر نواقص موجود را برطرف کنند.

مهدی شهیم

  نویسنده
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ویژه

خطر پیک چهارم کرونا و هشدار 
درباره بازگشایی ها

عضو کمیته علمی ستاد مقابله با کرونا با تأکید بر لزوم نظارت 
مستمر بر بازگشایی های اخیر، گفت: احتمال بروز پیک چهارم 
کرونا به دنبال بازگشایی ها قابل رد کردن نیست، اما امیدواریم 
با توجه به اینکه روند رو به کاهش بیماری چشمگیر است، 

پیک چهارم رخ ندهد. 
دکتر مسعود مردانی با تأکید بر اینکه تعجیبل در بازگشایی ها 
خطرناک است، گفت: بازگشایی بدون دلیل قطعی باعث 
افزایش گردش ویروس در جامعه و باعث افزایش موارد ابتلا 
در جامعه می شود. ما این موضوع را یک بار در اردیبهشت 
ماه هم تجربه کردیم و دیدیم وقتی آمار پایین آمد به سرعت 
مراکز آموزشی، رستوران ها، مراکز خرید و... را باز کردند و دود 
آن به چشم مردم رفت و یادمان هست که آمار مرگ و میر تا 

مرز ۵۰۰ نفر در روز نیز ثبت شد.
وی با اشاره به اینکه خوشبختانه آمار مرگ و میر کرونایی طی 
چند روز اخیر دو رقمی شده است، اظهار کرد: باید این آمار را 
حفظ کرده و کاهش دهیم. مردم باید همچنان پروتکل های 
بهداشتی را رعایت کنند، اکنون خبرهایی از فرمانداری تهران 
می خوانیم که درصد بالایی از درخواست های سفرهای بین 
استانی غیر ضروری بوده است و این نشان می دهد مردم تصور 
می کنند به محض کاهش آمار می توانند به سرعت به سفر رفته 

و در مجامع شرکت کنند؛ این رویه خطر آفرین است.
این متخصص بیماری های عفونی ادامه داد: بازگشایی ها نیاز 
به پایش مستمر دارند، یعنی باید مدام بررسی شوند تا اگر 
بازگشایی تاثیری در افزایش بار بیماری داشت آن را محدود 
کنند. البته این موضوع هم خالی از مشکل نیست زیرا هر 
فعالیتی که اکنون آزاد شود و هر بازگشایی که اکنون انجام 
شود تاثیرش را دو هفته بعد خواهد گذاشت و دو هفته 
بعد موارد جدید بیماری نمود پیدا می کنند. ما به عنوان 
متخصصین این امر هشدار می دهیم تعجیل در بازگشایی ها 

ممکن است آرامش فعلی این روزها را برهم بزند.
وی در خصوص بازگشایی مدارس در برخی مناطق، گفت: 
معمولا در تعطیلی هایی که به دنبال گسترش ویروس های 
تنفسی فوقانی اتفاق می افتد، یکی از  اولین مراکزی که 
فعالیتشان تعطیل می شود مدارس و مراکز آموزشی هستند 
و به همین ترتیب باید آخرین جایی باشند که بازگشایی 
می شوند و فکر می کنم وزارت آموزش و پرورش پایش را 
در نظر دارد؛ زیرا بدون پایش مستمر شرایط مسلماً وضعیت 
مشابه شرایط مهرماه خواهد شد و افزایش بار بیماری را شاهد 

خواهیم بود.
این متخصص عفونی درباره واکسنهای فعلی کرونا در کودکان 
گفت: متاسفانه کارایی و عوارض جانبی واکسن های کرونایی 
که تاکنون عرضه شده است بر اطفال و زنان باردار ارزیابی نشده 
است و تمام کارآزمایی های بالینی بر بزرگسالان است. با توجه 
به اینکه در نوع جهش یافته کرونا افراد زیر ۲۰سال و کودکان 
در خطر بیشتری از نظر ابتلاء هستند باید بیشتر مراقب این 

گروه سنی بود.
مردانی ادامه داد: مسائل اقتصادی و وضعیت معیشت مردم 
هم در بازگشایی ها بی تاثیر نیست؛ زیرا امکان جبران خسارت 
تعطیلی ها برای دولت هم سخت و مشکل است. با این حال 

ارزیابی مستمر می تواند به ما کمک کند.
وی با اشاره به اینکه احتمال بروز پیک چهارم کرونا به دنبال 
بازگشایی ها وجود دارد، اظهار کرد: این گزینه هم قابل رد کردن 
نیست اما امیدواریم به یاری خدا با توجه به اینکه روند رو به 
کاهش بیماری چشمگیر است، پیک چهارم رخ ندهد. به نظر 
می رسد با نظارت و پایش مستمر بتوانیم جلوی وقوع پیک 

چهارم را بگیریم.

کرونا در ایران

رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان این که بزرگترین 
چالش ما اقتصاد است و در اقتصاد اصل مهمی به نام 
تولید وجود دارد، اظهار کرد: نیروی کار محور و استوانه تولید 
است و تا زمانی که با نیروی کار به درستی رفتار نشود شاهد 

تحول اقتصادی نخواهیم بود.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از خانه ملت، محمدباقر 
قالیباف روز چهارشنبه در نشست هم اندیشی فعالان حوزه 
کارگری با بیان این که مردم از هر قشر، صنف، قوم و دینی 
در سایه نظام جمهوری اسلامی باید احساس کنند مجلس 
محلی برای پیگیری امورات آن ها است، افزود: رابطه بین 
مردم و مجلس باید به صورت مستقیم برقرار باشد، طی چند 
ماه گذشته پس از تشکیل ساختار اداری مجلس فعالیت 
خود را آغاز کردیم و سعی شده مجلس را به قابلیتی برسانیم 
که اقشار مختلف مردم و نخبگان با استفاده از سیستم 
های IT به صورت مرتب با بخش های مجلس ارتباط داشته 

باشند.
وی با بیان اینکه رئیس فراکسیون کارگری مجلس باید 
ارتباط بین مجلس و کارگران را به صورت مرتب برقرار کند، 
اظهار کرد: این نشست ها باید در قالب جلسات دوره ای ادامه 
داشته باشد و در فراکسیون کارگری باید به صورت منسجم 
مشکلات کارگران را بررسی و پیگیری کنیم تا شاهد از بین 

رفتن آن ها باشیم.
قالیباف درباره روابط بین کارگر و کارفرما با بیان این که 
در  کارگران  گفت:  نیستم،  ناآشنا  کارگری  موضوعات  با 
بخش های مختلف باید مورد توجه قرار بگیرند و برای رفع 
تبعیض بین صندوق های بازنشستگی کشوری، لشگری و 

تامین اجتماعی باید تدبیری اندیشیده شود.

نیروی کار محور و استوانه تولید است

رئیس قوه مقننه با بیان این که بزرگترین چالش ما اقتصاد 
است و در اقتصاد اصل مهمی به نام تولید وجود دارد، اظهار 
کرد: نیروی کار محور و استوانه تولید است و تا زمانی که 
با نیروی کار به درستی رفتار نشود شاهد تحول اقتصادی 

نخواهیم بود.
وی خاطر نشان کرد: برای حمایت از بخش کارگری باید 
سیاست های جبرانی کوتاه مدت، اصلاح ساختارها در حوزه 

کارگری و ارتباط دائمی و منظم در نظر گرفته شود.
رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به معضلات امروز 
کشور با بیان اینکه شاید برآورد اول این باشد که در امکانات، 
پول و سرمایه کمی وجود دارد اما اینگونه نیست، تصریح 
کرد: اگر مشکل کشور کمبود پول است، نباید در سالیان 
گذشته که به عنوان نمونه ۱۱۰ میلیارد دلار در سال درامد 

داشتیم شاهد کمبود، تورم و کسری بودجه می بودیم.

مشکل و معضل اصلی سوء مدیریت است نه کمبود پول

وی اضافه کرد: اکنون سالی را تجربه می کنیم که ۲۰ میلیارد 
دلار درآمد داریم و طبیعتا همچنان مشکلاتی همچون 
کسری بودجه و تورم وجود دارد پس مشکل و معضل اصلی 

سوء مدیریت است نه کمبود پول.
وی با اشاره به اینکه سند بودجه وضعیت مالی دولت و 
زندگی مردم را تعیین تکلیف می کند، افزود: متاسفانه لایحه 
بودجه  شفاف نیست و میزان کسری آن مشخص نشده 

است، اگر در اداره کشور که سیاست مالی وجود دارد فشار 
بر سیاست پولی اعمال شود دولت دست در جیب مردم می 

کند و روزانه شاهد افزایش قیمت محصولات می شویم.
رئیس قوه مقننه تصریح کرد: به جز سوء مدیریت، نظام 
دیوان سالاری که مانند اسب سرکش کنترلی بر روی آن 

نیست، عوامل اصلی مشکلات امروز کشور است.
وی با بیان اینکه سوء مدیریت آسیب بیشتری نسبت به 
تحریم ها به کشور و زندگی مردم وارد می کند، گفت: درآمد 
نفتی نباید صرف هزینه های جاری که تورم زا است، شوند 
بلکه باید توجه به تولید، توجه به کارگر، سرمایه گذار و بنگاه 

اقتصادی در اولویت باشد.
وی با بیان این که متاسفانه اکنون ۸۰ درصد اقتصاد کشور 
در اختیار دولت قرار افزود: اگر در راستای رسیدن به اقتصاد 
مردمی تلاش نکنیم نمی توانیم به اقتصاد مقاومتی برسیم.

قالیباف: نیروی کار محور و استوانه تولید است

ارتباطات در واکنش به مصوبه جدید کمیسیون  وزیر 
تلفیق مجلس برای سپردن مدیریت و نظارت بر محتوای 
مجازی بر صدا و سیما با بیان اینکه تولید محتوا در فضای 
مجازی باید مردمی باشد و نه سازمانی، نوشت: از تولیدات 
مردمی حمایت کنیم نه از تولیدات صدا و سیمایی برای 

مردم؛ آزموده را آزمودن خطاست.
به گزارش »دنیای هوادار«، »محمدجواد آذری جهرمی« روز 
پنجشنبه در حساب شخصی خود در اینستاگرام نوشت: 
مصوبه جدید کمیسیون تلفیق مجلس شورای اسلامی 
برای حمایت از تولید محتوا در فضای مجازی، راهگشا 

نیست.
وزیر ارتباطات با بیان اینکه تولید محتوا در فضای مجازی، 

باید مردمی باشد و نه سازمانی، تاکید کرد: از تولیدات 
مردمی حمایت کنیم نه از تولیدات صدا و سیمایی برای 

مردم. آزموده را آزمودن خطاست.

گفتنی است که مدتی قبل اعضای کمیسیون تلفیق بر 
اساس مصوبه ای مدیریت و نظارت بر محتوای فضای 
مجازی را به سازمان صدا و سیمای جمهوری اسلامی 
ایران سپردند. بر اساس این مصوبه ۲ هزار میلیارد تومان 
اعتبار برای تولید محتوا در فضای مجازی تخصیص داده 
شده که بر اساس جدول تعیین شده در اختیار سازمان 
صدا و سیما، سازمان فرهنگ و ارتباطات سازمان تبلیغات 

اسلامی و... قرار گیرد.

»آذری جهرمی«: 

آزموده را آزمودن خطاست

و فاطمه در شبی که داشت تمام هجده سال شکوه عمر 
خود را به تاریخ می سپرد. نگاهی به چهره از اشک خیس 
علی)ع( داشت و چون پیش مرگی فاتح زیر لب زمزمه 

می کرد
ای مولا و ای سرور من 

و ای مقتدای فاطمه 
بشکست اگر سبویی، سر خم به می سلامت... جهاد و 

حماسه و سالهایی جنگ رزمندگان ما روضه مادر می 
خواندند، روضه ای که طنین مادرانگی داشت و دارد. 

یا فاطمه من عقده دل وا نکردم
گشتم ولی قبر تو را پیدا نکردم

چشم انتظارم مهدی بیاید 
تا تربتت را پیدا نماید...

آری ما در همه آن سال ها دست حمایت مادر را دیدیم. 
روضه حضرت زهرا)س( برای ما نه فقط سوگواری بلکه 
نماد ولایت  برای ما حضرت مادر  بود.  حماسه سرایی 

مداری است. 
حضرت فاطمه در دفاع مقدس برای ما نماد توسل و 
ارادتمندی به اهل بیت)ع( و توجه آن انوار الهی به ما 
بود. آن جایی که سردار دل ها حاج قاسم سلیمانی 
هشت  والفجر  در  را  زهرا)س(  قدرت  دست  ما  گفت 

دیدیم.

بشکست اگر سبویی، سر خم به می سلامت...
کوته گویه

رضا شاعری

  نویسنده

کار و ارتباطات
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»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »علی اکبر فیاض« 
- استاد فقید ادبیات فارسی و مصحح تاریخ بیهقی - را گرامی می دارد

فرهنگی

شتی درمانی البرز دانشگاه علوم پزشكی و خدمات بهدا
مرکزپزشكی، آموزشی ودرمانی شهید رجایی

 

بشنویم | ببینیم | بخوانیم

 Kendra Logozar اثری از کندرا لاگوزار Equilibrium آلبوم نئوکلاسیک تعادل
است.  او خود را آهنگسازی در سبک کلاسیک مدرن توصیف می کند که تلاش 
می کند تا آوایی جدید والهام بخش در موسیقی خلق کند. موسیقی او لطیف 
است و ملودی های لطیفی دارد که ریشه در علاقه و عشق او به رپرتوار موسیقی 
کلاسیک و نسل جدید موسیقی کلاسیک مدرن دارد. این هنرمند موسیقی خود 
را این گونه توصیف می کند: »موسیقی پیانوی غزل واری که روح را جلا می دهد«. 
همسر او مایکل لاگوزار Michael Logozar نیز یکی از آهنگسازان برجسته معاصر 
است. این دو وقت زیادی را به همکاری با یکدیگر در ساخت آثار جدید می گذرانند. 
کندرا لاگوزار تا به امروز ۴آلبوم استودیویی منتشر کرده است. این آهنگساز و 
نوازنده پیانو به واسطه آثار لطیف و دلنشین و در عین حال مدرن از اعتبار زیادی 
برخوردار است. او در آثارش تلاش می کند تا عطری نو به موسیقی بدون کلام 
بدهد. در این آلبوم شنونده قطعات تک نوازی پیانوی دلنشینی هستیم که در کمال 
 Equilibrium لطافت تنظیم شده اند و این ساختار موسیقی وجه مشخصه آلبوم
است. این آلبوم تجربه ای روح نواز است که آرامش دلنشینی برای مخاطب به همراه 
دارد. کندرا لاگوزار در این آلبوم تلاش کرده است تا اثری ارائه دهد که مخاطب را 
وارد تعادل و توازنی لذت بخش از احساسات و افکار بکند و شنونده را برای مدت 

۳۴دقیقه به دنیای خلوت فکری برساند.

Equilibrium
::     کندرا لاگوزار   :: 

خلاصه داستان: پس از اینکه »مارگو« که به اردو رفته است جواب تلفن همراه 
برای  می شود  مجبور  »دیوید«  پدرش  نمی دهد،  طولانی  مدت  برای  را  خود 
یافتن حقیقت وارد فضای شخصی دخترش در شبکه های اجتماعی شود و با 
چهره ی متفاوتی از دخترش مواجه شود. در بخشی از نقد و بررسی فیلم به قلم 
James Berardinelli - جیمز براردینِلی آمده است: نحوه  رویکردی که نویسنده-
کارگردان این اثر، »انیش چاگانتری«، برای ساخت این اثر در نظر گرفته است 
آن  بر روی  نمایش یک کامپیوتر و چیزهایی که  یعنی نشان دادن صفحه  
در گذر هستند، هم بزرگ ترین نقطه  قوت و هم یک عقب گرد بزرگ برای 
»جست وجو«)Searching( است. اگرچه شاید که دیدن بازشدن و بسته شدن 
برنامه های کامپیوتری بر روی صفحه  نمایش یک کامپیوتر، وارد و خارج شدن 
به صفحه  یک شخص در شبکه های اجتماعی و همچنین دیدن ویدئوهای 
خانگی روش جالب و مستحکمی برای روایت یک داستان نباشد اما حداقل 
تا دقایق پایانی اثر روش بسیار اثرگذاری است. در آن لحظات که روایت نیاز 
به گسترده شدن و چیزی بیش از یک صفحه نمایش شدن دارد، »چاگانتری« 
مجبور می شود که اخبار تلویزیون و همچنین تصاویر دوربین های امنیتی را نیز 
وارد داستان بکند. »جست وجو« بسیار پرتنش و مستحکم است، فیلم هیجانی -
رازآلودی که سرعت مناسبی دارد و بخش های احساسی قدرتمندی نیز دارد و...

Searching - جست و جو
::   عنیش چاگانتی    ::

اکهارت تله در کتاب جهانی نو مخاطبان را به یک آگاهی معنوی از آهنگ 
زندگی می رساند. این اثر رویکردی معنوی نسبت به جهان دارد و شما را به 
یک بیداری حقیقی و آگاهی نسبت به دنیای پیرامون و همچنین وجود 
خودتان می رساند. جهانی نو شما را متقاعد نمی کند که به مطلبی ایمان 
بیاورید یا اعتقاد پیدا کنید. برعکس در تلاش است تا به شما کمک کند 
در جهت بیداری و آگاهی قدمی بردارید. بیداری معنوی حتی یک نفر نیز 
ارزشمند است چون می تواند به بیداری معنوی کل جهان کمک کند. اما 
مفهوم نهفته در این عبارت چیست؟  شما باید من درونتان را بشناسید. 
با آگاهی شما در اختیارتان قرار می گیرد اما تا زمانی که آن را  منی که 
نشناسید یا طرز کارش را ندانید در اختیار شما نیست. بلکه ممکن است 
در حالت های مختلفی قرار بگیرد و شما را فریب دهد. اما همین که در 
این فرایند برگشت ناپذیر قرار بگیرید و نور آگاهی را به خود و من درونتان 
بتابانید، زندگی تان متحول می شود. کتاب جهانی نو را به چه کسانی پیشنهاد 
می کنیم؟ دوست داران کتاب های حوزه موفقیت و خودیاری و را به خواندن 
کتاب جهانی نو دعوت می کنیم. اگر در پی یافتن معنای بیداری حقیقی 
هستید و دوست دارید در این مسیر قدم بگذارید، این کتاب راهنمای خوبی 

برای شما خواهد بود.

جهانی نو- اکهارت تله
::  ترجمه: هنگامه آذرمی   ::

کتابفیلم موسیقی

سیدرضا فیض آبادی - نویسنده و روزنامه نگار

دیروز خبر رسید که جناب افشین داوری برای سومین 
بار سرپرست موقت یک فدراسیون دیگر شده است. بعد 
از فدراسیون والیبال و دوومیدانی حالا سرپرست دوچرخه 

سواری.
اتفاقا زیر حکم ایشان نوشتیم که سرپرستی در فدراسیون ها 
بزرگترین خیانتی است که به ورزش می شود و بلافاصله 
رئیس محترم فدراسیون تنیس تماس گرفتند و درد دلش 
بابت این موضوع باز شد. دکتر عزیزی اذعان داشت که 
سرپرستی فدراسیون تنیس ده سال این فدراسیون را عقب 
انداخته و باشگاه تنیس استقلال و سایر زمین ها را لخت 
کرده اند. بودجه ای نمانده و زمینی برای تنیس نگذاشته 
اند... بناداریم گفت و گویی مفصل با چند نفر از روسای 
فدراسیون ها در همین خصوص داشته باشیم که هفته 

آینده به آن ورود می کنیم.
اما ساده ترین راه برای انتقال فدراسیون از رئیسی که دوره 
اش تمام شده به یک رئیس منتخب دیگر همانی است 
که تا 5 سال قبل بود. دبیر یا یکی از افراد معتمد همان 
فدراسیون را ماموریت می دهند تا فراخوان بدهد و انتخابات 

را برگزار کند.
را رعایت کنند که یک  آقایان خواستند مثلا بی طرفی 
غول بی شاخ و دم بنام سرپرست موقت سر برآورد و تمام 

سیستم فدراسیون ها را مختل کردند.
حال به همین سرپرست فدراسیون فوتبال نگاه کنید. بیش 
از یکسال است که فوتبال بی در و پیکر شده و آنقدر تعلل 
کردند تا جناب سرپرست جای پای خود و دوستانش را 
برای انتخابات محکم کند. چه ضرر و زیانی که فوتبال ملی 
و باشگاهی خورد و چه پولهایی که هدر رفت و چه بدهی 

هایی روی دست فوتبال گذاشت خدا می داند.
را گذاشتند سرپرست موقت یک  بنده  امروز  کنید  تصور 
فدراسیون. طبعا یک نایب رئیس و دبیر و چند نفر سرقفلی 

هم تحمیل می کنند و من هم باید قبول کنم. لیست 
سفرهای خارجی و لیست قراردادها و مسابقات و دوره های 
آموزشی را می خواهم و سعی می کنم دو سه نفر از دوستانم 
را هم کنار خودم بیاورم. میز ریاست مزه می دهد و اینقدر بالا 

و پایین می کنم تا سه ماه بشود 6 ماه و یکسال و...
بودجه یکسال فدراسیون بدون هیچ بهره دهی در سالم ترین 
وضعیت هدر می رود؛ کارکنان فدراسیون، روسای هیات 
ها، مربیان و بازیکنان تیم های ملی خیلی برنامه های 
سرپرست را جدی نمی گیرند چون می دانند من موقت 
هستم. منم زیاد فرقی بر ایم نمی کند چون از این فرصت 
هم برای مطرح کردن خودم و هم برای آینده باید بهترین 

استفاده را ببرم.
داشتیم سرپرستی که قرارداد های خرید لوازم مورد نظر 

فدراسیون  را تا دوسال آینده پیش خرید کرده اند. داشتیم 
سرپرستی که پول تغییر دکوراسیون دفترش بودجه نیمی از 
فدراسبون را بلعیده است... داشتیم سرپرستی که کارکنان 
قدیمی فدراسیون را اخراج کرده و نفرات خودش را گداشته 
است! در فدراسیون شطرنج اگر فرصت کردید بروید تا ببینید 

چه به حال و روز کارمندان آورده اند...
چرا جلو ضرر را نمی گیرید؟! آقای داوری خیلی مدیر خوبی 
است ولی چقدر توان دارد که در عرض سه سال سه بار 
سرپرست سه فدراسیون شده و کاندید دومیدانی هم شد 

و رای آورد  که ابطال شد و دوباره هم شد و رای نیاورد.
غلط  که  است  حاکم  تفکر  بحث  نیست  بحث شخص 
اندرغلط است. بعید است وزیر فعلی بخواهد این رویه را 
تغییر دهد ولی انشالله دولت آینده این بدعت را تغییر دهد.

سرپرست موقت؛ خیانتی بزرگ در حق ورزش
دریچه ی ورزشی جهان سینما

در  حضور  برای  تیرانداز  تک  آماده سازی 
جشنواره فجر

ابراهیم اصغری- تهیه کننده فیلم »تک تیرانداز« 
از همکاری جشنواره فیلم فجر باری ارائه نسخه 

نهایی و بهتر فیلم برای داوری خبر داد.

»شمش طلا« با حضور ابراهیم حاتمی کیا 
کلید خورد

فیلمبرداری فیلم سینمایی »شمش طلا« به 
نویسندگی و کارگردانی یوسف حاتمی کیا با بازی 

مسعود کرامتی و مریم سعادت آغاز شد.

آغاز نمایش آنلاین انیمیشن کوتاه »جبیر«
به  »جبیر«  کوتاه  انیمیشن  آنلاین  نمایش 
کارگردانی ریحانه میرهاشمی که موضوعی محیط 

زیستی دارد، آغاز شد.

رامی مالک و زویی سالدانا بازیگران فیلم دیوید اوراسل شدند
رامی مالک- بازیگر برنده اسکار و زویی سالدانا به گروه 

بازیگران فیلم جدید دیوید او.راسل برای استودیو 
نیو ریجنسی پیوستند. از جزئیات این فیلم که 
هنوز عنوانی ندارد هیچ اطلاعی در دست نیست، 
اما از پیش کریستین بیل، مارگو رابی و جان دیوید 
واشینگتن به عنوان بازیگرانش انتخاب شده بودند.

»اسپایک لی« جایزه افتخاری سینماتک آمریکا را دریافت کرد
در مراسمی که به صورت مجازی برگزار شد از لی 
برای بیش از سه دهه فعالیت سینمایی تقدیر به 
عمل آمد. در این مراسم کلاژی از تصاویر برخی 
از مهم ترین فیلم های این فیلمساز شامل »کار 
و»تب  ایکس«  »مالکوم  بده«،  انجام  را  درست 
جنگل« در کنار تصاویری از زندگی شخصی خود وی 

با همسر و فرزندانش نمایش داده شد.
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»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »همایون صنعتی زاده« ورزشی
- کارآفرین، نویسنده، مترجم و ناشر فقید - را گرامی می دارد

دیدگاه

رعد پدافند قهرمان لیگ برتر بدمينتون

آقای نصیرزاده؛ با دخمه های بمب افکن چه می کنید!

تیم بدمینتون رعد پدافند قم در هفته نهم لیگ برتر بدمینتون 
در اردکان به مصاف تیم صنایع این شهر رفت و توانست با 
نتیجه ۵ بر صفر به برتری دست پیدا کند تا قهرمانی خود را 

مسجل کند.
در حالی این مسابقه با پیروزی رعد پدافند قم به پایان رسید 
که رعد یک هفته مانده به پایان مسابقات لیگ برتر بدمینتون 
کشور موفق شد با قاطعیت حکم قهرمانی لیگ را به دست آورد.

در مسابقه یک نفره اول، فرزین خانجانی موفق شد مهدی 
انصاری از صنایع اردکان را با نتیجه ۲ بر صفر شکست دهد. 
همچنین مسابقه یک نفره دوم با نتیجه ۲ بر یک به سود نیما 
رستم پور از رعد پدافند به پایان رسید و علی فقیه، رنک پنج 

بدمینتون کشور این مسابقه را واگذار کرد.

در مسابقه دو نفره اول هم فرزین خانجانی و مسعود پیروزی 
از رعد پدافند به مصاف امیر جباری و مهدی انصاری از صنایع 
اردکان رفتند و توانستند این مسابقه را با پیروزی پشت سر 

بگذارند.
مسابقه دو نفره دوم بین امیر قاسمی و محمد پایروند و سالار 
بیات و قیصری نیز با پیروزی قمی ها به پایان رسید. نتیجه 
مسابقه یک نفره سوم هم بین محمد پایروند و امیر جباری با 

پیروزی رعد پدافند قم به پایان رسید.
تیم بدمینتون رعد پدافند قم سال گذشته با کسب جایگاه دوم 
لیگ یک بدمینتون کشور به لیگ برتر صعود کرد و امسال 
در حالی توانست قهرمان لیگ برتر بدمینتون کشور شود که 

کمترین حمایت مالی از این تیم صورت گرفت.

فدراسیون پرورش اندام صاحب خودش را شناخت و یک مدیر 
جوان و تحصیلکرده در راس این فدراسیون قرار گرفت.

»عبدالمهدی نصیرزاده« مدیری انرژیک و پرتوان است که با 
علیرضا دبیر در انتخابات فدراسیون کشتی دست و پنجه نرم 
کرد و دبیر در همان مجمع انتخابات از نصیرزاده دعوت به 
همکاری کرد. مدیریت سازمان لیگ های کشتی پستی بود 
که نصیرزاده برعهده گرفت و ظاهرا موفق بود. وی همزمان 

مدیرکل تربیت بدنی دانشگاه پیام نور هم می باشد.
گویا قرار است بطور همزمان نصیرزاده هر سه مسئولیت را 
ادامه دهد ولی هنوز که ابتدای کار است باید خدمتشان عرض 
کنیم که یک دست و چند هندوانه امکان پذیر نیست چون 
همین روزهای نخست به نظر می رسد حساب هر سه بخش 
از دستش در رفته و نمونه اش قاطی کردن مسئولیت هاست.

نصیرزاده اعلام کرده می خواهد مربیان تحصیلکرده برای 
باشگاه های بدنسازی تربیت کند تا آسیب ناشی از بمب های 

نیروزا را به حداقل برساند.
بیش از 24 هزار دخمه و زیر زمینی و زیر هوایی تحت عنوان 
باشگاه بدنسازی در ایران فعالیت می کنند. در تمامی این به 
اصطلاح باشگاه ها یک ویترین از مکمل ها و داروهایی که به 
قول جوان ها مثل بمب می ترکانند  دارند و هر روز خبرهای 
ناخوشایندی از عوارض استفاده جوان های عشق بر و بارو در 

گوشه و کنار شنیده می شود؛ وجود دارد. 
در حقیقت بخش زیادی از این دخمه های بدنسازی برای ارائه 
داروها و مکمل های مجاز و غیر مجاز راه اندازی شده اند. در 
تبلیغات و سردر اغلب آن ها تصاویری از بدنسازان و پرورش 
اندام کاران معروف نصب شده و می بینیم که با این تبلیغات 
جوان ها را به سمت خود می کشانند. نظارت و بازرسی هم 
که در حد صفر است و اگر هم بازرسی بخواهد برخورد کند 

با تطمیع و تهدید و... او را پشیمان می کنند ولی همچنان 
بازار پر رونق داروهای اغلب غیرمجاز و تاریخ مصرف گذشته 
با برچسب جدید و تبلیغات وسیع سکه است و عبدالمهدی 
نصیرزاده می خواهد با آموزش مربیان تحصیلکرده این معضل 

را حل کند!
دارای وجدان های  که  بزرگانی  بین هستند  این  در  البته 
آگاه و بیدارند و در نهایت سلامت و جوانمردی جوانان را  از 
راه درست به سمت باشگاه های سالم هدایت می کنند که 
چون تعدادشان کم هست و در اقلیت قرار دارند نمی توانند 

پاسخگوی این همه علاقمند باشند.
به نظر ما راه درست در کنار آموزش؛ بها دادن به مدیریت 
باشگاه هایی است که مکمل ها را براساس نیاز بدن هر فرد 
به او تجویز می کنند و خودشان نیز بر آن نظارت دارند. باید 
امتیازاتی به اینگونه باشگاه ها از سوی فدراسیون و ادارات کل 
ورزش و هیات های بدنسازی داده شود تا هر روز بر تعداد 
اینها افزوده شود و از طرفی نصیرزاده اگر شبانه روز فقط به 
همین مشکلات و معضلات رسیدگی کند باز وقت کم می 
آورد چه رسد به اینکه همزمان مدیرکل تربیت بدنی پیام نور و 

رئیس سازمان لیگ کشتی هم باشد.
لطفا تمرکز خود را روی یک مسئولیت بگذارید تا همین ابتدا 
صحبت از خستگی و دلزدگی از این همه کار عقب افتاده 
نکنید وگرنه فدراسیون تحت مدیریت شما هم چندی بعد 

دچار روز مرگی خواهد شد جناب عبدالمهدی نصیرزاده...

داستان جلد

»هادی ساعی« در جریان مسابقات روز پنج شنبه لیگ برتر 
تکواندو با دبیر سازمان لیگ درگیر شد و به گفته شاهدان 

عینی، چند سیلی زیر گوش او زد!
قهرمان سابق تکواندو که با دو طلا و یک برنز المپیک 
پرافتخارترین ورزشکار ایرانی در رقابت های المپیک به 
حساب می آید، دقایقی بعد از حضور در سالن وقتی شنید 
که دبیر سازمان لیگ به او خوش آمدگویی کرده، ناگهان از 
کوره در رفت و به سمت وی حمله کرد. هادی ساعی بعد 
از نزدیک شدن به مصطفی بابایی که نام او را پشت بلندگو 
اعلام کرده بود، چند سیلی زیر گوش او زد. این اتفاقات 
و فریادهای مداوم ساعی توجه همه حاضران در سالن را 
به خود جلب کرد و در نهایت با وساطت برخی مسئولان 

این غائله ختم شد!
برای اطلاع از چرایی این اتفاق با هادی ساعی تماس 
گرفتیم. او درباره دلیل درگیر شدن با دبیر سازمان لیگ 
تکواندو گفت: از سال قبل چند باری به دوستان اعلام 
کردم که نام مرا پشت میکروفون اعلام نکنند. من عادت 
ندارم به جایگاه ویژه بروم و معمولا کنار بچه ها روی 
سکوها می نشینم. هفته گذشته هم من از صبح در سالن 
بودم، اما نزدیک ظهر بود که رئیس فدراسیون وارد سالن 
شد و من وقتی کنار او رفتم، تازه گوینده اعلام کرد که 
هادی ساعی هم در سالن است و به او خوشامد می 
گوییم. من هم به آقای پولادگر گرفتم که این عین بی 
احترامی است که بعد از چند ساعت نام مرا اعلام می 
کنند. امروز نیز دقیقا همین اتفاق افتاد. من در سالن 
بودم که تمجید رئیس سازمان لیگ آمد و گفت که به 
جایگاه ویژه بروید، اما من از او تشکر کردم و گفتم که 
روی سکوها راحت هستم. شاید 10 بار به او تاکید کردم 
که نام مرا پشت بلندگو اعلام نکنند، اما باز هم دیدم بعد 
از نیم ساعت دبیر سازمان لیگ نام مرا گفت. به همین 

خاطر دیگر از کوره در رفتم.
وی افزود: با این کارها می خواهند مرا اذیت کنند. برخی 

در فدراسیون تکواندو ناراحت هستند که من آنجا هستم. 
حتی نحوه اعلام کردن نام من هم عجیب است. می 
گویند قهرمان تکواندوی جهان آمده، اما من پرافتخارترین 
ورزشکار المپیک و مدیرفنی تیم ملی هستم. به این آقا 
گفتم که یا مرا نمی شناسی یا از روی عمد این کار را 

می کنید!
نمی دانیم حرکت هادی ساعی را در کدام قالب رفتاری 
و اخلاقی قرار دهیم! آیا اصلا امکان چنین چیزی وجود 
دارد؟ یا چاره ای نداریم جز اینکه روی به همان گزاره ی 
قدیمی بیاوریم که می گفت »فلانی مشهور است اما 
محبوب دل مردم نیست!« و در کمال تاسف این قهرمان 
مسابقه  زمین  در  صرف  قهرمان  یک  هم  را  پرافتخار 
بدانیم که عاری ست از هرگونه میل و ابرازی که ویژگی 
نیکو که شمایل  و اخلاق و خصایص  پهلوانانه  های 
و وجهه ای مثبت و منشی پهلوانانه از وی در اذهان 
عمومی بجا بگذارد! شاید این انتخاب اوست... اینکه 
تمام کاراکترش معطوف باشد به لگدهایی که در زمین 

مسابقه زده و نه بیشتر!
از جهتی هادی ساعی درست می گوید چون برخی گوینده 
ها و مجریان که اغلب تحصیلات آنچنانی هم ندارد  پشت 
تریبون چنان چاپلوسی را درخصوص برخی افراد خاص 
به حد اعلا می رسانند که هر شنونده ای را آزار می دهد. 
البته برخی مدیران هم هستند. که خیلی دوست دارند 
در زمان مشخص اسمشان را با آب و تاب اعلام کنند و 
یک مشتلق هم به گوینده می دهند و این رسم نامیمون 
از زمان ورود غیر ورزشی ها به ورزش خیلی توسعه یافته 
ولی یک نفر مثل هادی ساعی که بزرگان ورزش جهان به 
پایش بلند می شوند نیازی به این حرف ها ندارد. اینکه 
قبلا بین این دو چه گذشته در بروز حادثه روز پنج شنبه 
نقش داشته است اما تردیدی نیست که از نظر افکار 
عمومی، ساعی بازنده ی تام و تمام این درگیری است؛ 
چون او را یک قهرمان تکرار نشدنی می پنداشت. حتی اگر 
حرف های ساعی درس و حق تمام و کمال با او باشد و 
یکطرفه هم به قاضی نرفته باشد باز هم چیزی از شناعت 
عمل او کم نخواهد کرد. بدیهی است که او هادی ساعی 
است نه یک نورسیده که می خواهد خودش را مطرح کند!
تاریخ  برای  این در روز سیاه، لکه ننگی  هرچه هست 
ورزش تکواندوی ایران و نام بزرگی )و شاید نه بزرگوار( 
مثل هادی ساعی رقم خورد که نام وی چشمکی تلخ - و 

نه پیروزمندانه - مقابل این نمره منفی خواهد زد...

سر بشکند، پا بشکند اما دل...

کشیده هادی ساعی 
زیر گوشِ »پهلوانی«! 
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با حضور مربی یونانی دچار تغییرات فنی شدیم
بازیکن تیم بسکتبال مهرام گفت: با تمرینات مربی یونانی دچار تغییر شده ایم و 

در آخر فصل تغییرات مهرام دوچندان می شود. شادی عبدالوند همچنین 
اظهارکرد: تاکتیک های زیادی را در دوهفته گذشته تمرین کردیم و فکر 

می کنم مزد زحمات مان را در مسابقه برابر نامی نو اصفهان گرفتیم، 
چون روزی پنج ساعت تمرین کردیم.

پاسور تیم ملی والیبال برزیل در لیست خرید آلکنو
سرمربی تیم ملی والیبال ایران به دنبال جذب پاسور تیم ملی والیبال برزیل برای 

تیم باشگاهی خود است. برونو رزنده- پاسور و کاپیتان تیم ملی والیبال برزیل 
درلیست خرید تیم زنیت کازان روسیه درفصل آینده قرار دارد.بازیکن فعلی 

تیم »فونویک تائوباته« برزیل نیز اعلام کرده که اولویت او درفصل 22-
2021 مذاکره تیم تاتارستانی است.

حسن نایبی: به عملکرد بازیکنان خودمان باختیم
سرمربی تیم بسکتبال بانوان شورای شهر و شهرداری قزوین گفت: به پالایش 

نفت آبادان نباختیم بلکه به عملکرد بازیکنان خودمان باختیم.افسانه 
حسن نایبی اظهارکرد: بازی تیم ما با پالایش نفت آبادان برای تعیین تیم 

صدرجدول بود که متاسفانه نتیجه را واگذار کردیم.تلاش مان این بود که 
پیروز شویم و شاگردانم تا سه کوارتر بازی خودشان را کردند.

حضور در تورنمنت های خارجی با کادر فنی تیم های ملی کشتی
سخنگوی فدراسیون کشتی گفت: فدراسیون کشتی برنامه تمامی رقابت های 

بین المللی درسال 2021 را در اختیار کادرهای فنی تیم های ملی کشتی 
آزاد و فرنگی قرار داده است.محمدابراهیم امامی افزود: تیم های ملی 

براساس نیازهای خود تصمیم گیری می کنند و درصورت اعلام از سوی 
آن ها فدراسیون نسبت به اعزام تیم ها به آن رقابت اقدام خواهد کرد.

ورزشکاران نباید زودتر از بقیه مردم واکسینه شوند 
اریکا ویب- قهرمان کانادایی کشتی زنان جهان عنوان کرد: پزشکان و پرستارها 

و افراد آسیب پذیر باید نسبت به ورزشکاران المپیکی در اولویت دریافت 
واکسن ویروس کرونا قرار بگیرند. این در حالی است که دیک 

پوند، مقام ارشد کمیته بین المللی المپیک گفته بود که باید به  
ورزشکاران اولویت دسترسی به واکسن ویروس کرونا داده شود.

هادی ساعی: توهین ها ادامه پیدا کند نمی مانم
مدیر فنی تیم ملی تکواندو درباره درگیری اش با دبیر سازمان لیگ 

فدراسیون تکواندو در جریان برگزاری رقابت های لیگ، اظهار کرد: با 
این بی احترامی ها و توهین هایی که اتفاق می افتد معلوم است 

آدم از کوره درمی رود.اگر این بی احترامی ها ادامه پیدا کند، دیگر 
همکاری نمی کنم.

ن بعضی ها داغشو دوست دار

مجموعه  از  دی ماه،  پنجشنبه ۲۵  روز  ساعات  آخرین  در 
صحبت های مهدی رسول پناه، رئیس هیات مدیره پرسپولیس، 
جدیدترین قسمت هم منتشر شد تا حواشی اطراف باشگاه 

پرسپولیس به بالاترین سطح خود برسد.
مفاد صحبت های مدیرعامل اسبق سرخ ها به طرز وحشتناکی 
عجیب و غریب بود، جایی که به زعم رسول پناه، مدیر جنجالی 
این روزهای پرسپولیسی ها از اتفاقاتی در باشگاه پرده برداری 
کرد، که باور کردن آن برای پرسپولیسی ها به انداره شنیدنشان 

دشوار است.
باتوجه به اظهارات رسول پناه در فایل اولیه و صحبت های 
او در فایل جدید منتشر شده درخصوص برخی از اعضای 
او در هیات مدیره  اول حضور  تیم پرسپولیس، در وهله 
پرسپولیس در هاله ای از ابهام قرار خواهد گرفت، اما قطعا 
برخی از صحبت های او می تواند ابعاد سنگینی برای باشگاه 

داشته باشد.
در ابتدای امر حواشی مهدی رسول پناه در باشگاه پرسپولیس، 
بازهم منفعل بودن وزارت ورزش و جوانان را ثابت کرد، جایی 
که مدیریت سرخابی ها به محل رفت و آمد افراد غیرمتخصص 
تبدیل شده است، مهدی رسول پناه، فردی که در سمتی به 
ارزش ریاست هیات مدیره باشگاه پرسپولیس، از ادبیات 

سخیف و به دور از مبادی ادبی برخوردار بود تا با حضورش 
در باشگاه، سیر انتصابات اشتباه و چشم بسته وزارت ورزش 

را تکامل ببخشد.
اما از دومین منظر، تمام عملکرد و اقدامات رسول پناه با 
انتشار موارد مذکور، کاملا بر باد رفت، جایی که از پرداخت 
طلب برانکو و دستیارانش تا خرید ۹ بازیکن جدید در فصل 

نقل و انتقالات که از اقدامات مثبت و مهم او در سمت 
مدیرعاملی باشگاه پرسپولیس محسوب می شد، تحت تاثیر 
اظهاراتش از بین رفت، تا از دیدگاه هواداران پرسپولیس، 
مهدی رسول پناه یکی از ضعیف ترین مدیران چندین سال 

اخیر پرسپولیس باشد.
اما در یکی از مهم ترین ابعاد این حواشی، موارد ذکر شده 
در صحبت های رئیس هیات مدیره پرسپولیس بود، قطعا 
واکاوی صحبت های رسول پناه می تواند یک امر اساسی و 
مهم در فوتبال ما باشد، جایی که دستگاه های نظارتی با ورود 
به برخی از موارد مذکور می توانند خیلی از مسائلی چون 
ایجنت مشترک و حق قرارداد و قراردادهای چند ده میلیاردی 
رسول پناه  میزان صحت صحبت های  تا  کند،  رسیدگی  را 

مشخص شود و برخورد لازم با خاطیان انجام شود.
اما آخرین وجه صحبت های رسول پناه نحوه انتشار فایل های 
اوست، اینکه مخفیانه از صحبت های او فیلم برداری شده 
است، یک طرف ماجرا است و طرف دیگر، نحوه پخش این 
فایل ها است، اینکه چه کسانی پشت انتشار اظهارات رئیس 
هیات مدیره پرسپولیس آن هم در زمان اوج درگیری های 
یحیی گل محمدی با مدیرعامل اسبق سرخ ها است هم قطعا 
تاثیرگذار است، قطعا مشخص شدن تمامی ابعاد درگیری 
رسول پناه و اعضای باشگاه پرسپولیس،می تواند خیلی از 

حقایق را بر ملا کند...

معاون حقوقی وزیر ورزش و جوانان از اتمام پروزه ورزشگاه 
۶هزارنفری انقلاب کرج تا پایان دولت خبر داد.

جمشید تقی زاده در بازدید از روند پیشرفت پروژه ورزشگاه 
6هزارنفری انقلاب کرج، با اشاره به اینکه استاندار البرز برای 
تسریع در بهره برداری از این پروژه به جد پیگیر است، اظهار 
کرد: وزیر ورزش حساسیت بالایی بر روی این پروژه دارند چرا 
که استان البرز با ظرفیت بالای ورزشی و قهرمانی از اهمیت 

بالایی برخوردار است.
این  تکمیل  بسیار خوب  پیمانکار  یکی  اکنون  افزود:  وی 

ورزشگاه را بر عهده دارد.
معاون حقوقی وزیر ورزش با بیان اینکه این پروژه اکنون 
پیشرفت 68درصدی رسیده است،بیان کرد: تکمیل 32 درصد 

باقی مانده نیز از امروز- 27دی ماه آغاز می شود.
وی با اشاره به اینکه امید است با توجه به زمانبندی اعلام 

شده از سوی پیمانکار، این پروژه تا پایان دولت به بهره برداری 
برسد، گفت: ورزشگاه 6هزارنفری انقلاب کرج یکی از زیباترین 

پروژه های ورزشی کشور است.
را  ورزشی  حدود 41هزارمکان  سال92  در  دولت  گفت:  وی 
تحویل گرفت و اکنون در آستانه پایان دولت به 61هزارمکان 
ورزشی رسیده است که نشان از عزم جدی دولت در تکمیل 
از  یکی  البرز  کرد:  عنوان  وی  دارد.  نیمه تمام  پروژه های 
مهمترین خاستگاه های ورزش قهرمانی است و جوانان این 

استان همواره در عرصه های مختلف افتخارآفرین بوده است.

قسمت جدید مجموعه اظهارات مهدی رسول پناه؛

ورود دستگاه های نظارتی به اظهارات رسول پناه لازم الاجراست

بهره برداری از ورزشگاه ۶هزارنفری انقلاب کرج تا پایان دولت

حرف آخر

مکث

محمدرضا ولی زاده
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